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regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Noviny vyjdú 
v tomto roku ešte 
5. a 19. decembra, 

preto ak chcete 
propagovať svoje 
podujatia, alebo 

uverejniť vianočné 
priania, dajte nám 
vedieť najneskôr 
do 14. decembra. 

redakcia

Radosti adventu začali aj v našom meste

V  úvode prítomným 
zahral na gitare a zaspieval 
Martin Tomašovych. Na-
sledovalo požehnanie ad-
ventného venca kaplánom 
Petrom Mišovičom, ktorý 

poprial všetkým požehna-
né prežitie adventu a po-
tom aj vianočného času. 
O radosti a láske s prícho-
dom Vianoc hovorila vo 
svojom príhovore aj pri-

mátorka Rudolfa Novot-
ná, ktorá tiež popriala prí-
tomným šťastné a pokojné 
vianočné sviatky. Tradícia 
spoločného zapaľovania 
adventných sviec trvá v na-

šom meste už osem rokov, 
od  samotného začiatku, 
čo do  bánovskej farnosti 
nastúpil dekan Stanislav 
Garaj. Posledné dva roky 
však bolo sprevádzané 
protipandemickými opat-
reniami o to väčší je, preto 

tento rok zážitok, spoločne 
stáť pri adventnom venci 
a tešiť sa na pokojne prežité 
Vianoce. Druhú advent-
nú sviečku zapáli v sobotu 
3.  decembra po  sv. omši 
budúci primátor Róbert 
Gašparík.  (lk)

Slávnosť 
jubilantov 
z druhého 
polroka 2022

Žuvací tabak 
na základných 
školách

Celestial Helpfest 
2022 oslávil 
10. ročník

Týždeň vedy 
a techniky 
ZŠ Duklianska

Záverečné vyhodnotenie - III. časť 
volebné obdobie rokov 2018 až 2022

Vážení spoluobčania,
ponúkam Vám v tejto časti 
stručný prehľad projektov, 
na ktoré sme získali peniaze 
mimo nášho mesta, a  tiež 
dôležitých projektov, ktoré 
sú v  etape posudzovania. 
Pretože pri platení - finan-
covaní potrieb a  rozvoja 
mesta sme sa nespoliehali 
len na zdroje z mestského 
rozpočtu, ktoré je potreb-
né šetriť. V budúcom čísle 
Bánovských novín Vás bu-
deme informovať o našom 
nakladaní - hospodárení 
s rozpočtom v tomto voleb-
nom období. 

Značné finančné pro-
striedky sme získali z mi-
morozpočtových zdrojov 
na základe výziev na pred-
kladanie projektov, to zna-
mená zo zdrojov štátnej 
správy, Trenčianskeho sa-
mosprávneho kraja a Eu-
rópskej únie. 

V  uplynulom obdo-
bí rokov 2018 – 2022 sme 
boli úspešní v týchto pro-
jektoch:

Školstvo:
• prostredníctvom pros-
triedkov Participatívneho 
- komunitného rozpočtu 
Trenčianskeho samo-
správneho kraja (TSK) 
sme obstarali nové hracie 
prvky pre Materskú školu 
na  ul. 9. mája a  vybudo-
vali časť oddychovej zóny 
v  Materskej škole na  ul. 
Komenského, v  MŠ 5. 
apríla obstarali mobilné 
dopravné ihrisko a v Ma-
terskej škole na ul. Radlin-
ského sme doplnili prvky 
pre športové vyžitie detí. 
Vďaka úspešnej žiadosti 
bola každej škôlke poskyt-
nutá dotácia 2 200 eur;
• v  rámci Integrovaného 
regionálneho operačné-
ho programu (IROP) sme 

získali nenávratný finančný 
príspevok (NFP) vo výške 
197 000 eur na vybudova-
nie a zlepšenie technického 
vybavenia odborných učeb-
ní pre základné školy: Go-
razdova, J. A. Komenského, 
Partizánska a Školská. Cel-
ková hodnota projektu bola 
208 130 eur;
• z  rezervy premiéra SR 
Petra Pellegriniho sme 
získali dotáciu 35 000 eur 
na  výmenu okien Mater-
skej školy na  ul. 5. apríla 
a 20 000 eur na opravu ZŠ 
Gorazdova;
• na rekonštrukciu sociál-
nych zariadení v  Základ-
nej škole J. A. Komenské-
ho s  celkovým nákladom 
76 230 eur sme získali dotá-
ciu z Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR 
vo výške 50 000 eur;
• rovnako z  minister-
stva školstva sme získali 

dotáciu v  celkovej výške 
136 622 eur na rekonštruk-
ciu kúrenia v  Základnej 
škole Gorazdova.

Šport a voľný čas:
• v rámci dotácie na pod-
p or u rozvoja  šp or tu 
z Úradu vlády SR vo výške 
11  000 eur sme vymenili 
osvetlenie v športovej hale;
• v areáli TJ Sokol Bisku-
pice sme zrealizovali nové 
oplotenie, nové striedačky 
a inštalovali záchytné siete 
v celkovej hodnote 22 549 
eur s dotáciou Slovenské-
ho futbalového zväzu vo 
výške 15 000 eur; 
•  zo získanej  dotácie 
v  hodnote 39  573 eur 
bude zrealizovaná výstav-
ba ihriska v areáli Centra 
voľného času Bánovce nad 
Bebravou;
• boli sme tiež úspešní 
v  žiadosti o  NFP (nená-
vratný finančný príspe-

vok) na projekt „Moderná 
knižnica Ľ. Štúra“, ktorého 
predmetom budú interié-
rové a  exteriérové úpravy 
mestskej knižnice. Na pro-
jekt sme získali dotáciu 
z Ministerstva kultúry SR 
vo výške 193 542 eur.
Opravy mestských budov:
• s  podporou  Minister-
stva vnútra SR vo výške 
90  000 eur sme obnovi-
li budovy Dobrovoľných 
hasičských zborov v  Bis-
kupiciach, Dolných Ozo-
rovciach a  Bánovciach n. 
B. s  celkovými nákladmi 
v  hodnote 122  882 eur. 
(Tento projekt bol úspešný 
ešte koncom minulého vo-
lebného obdobia.);
• vďaka dotácii Minister-
stva kultúry SR v hodnote 
20 000 eur sme zrealizovali 
prvú etapu opravy historic-
kej budovy mestského úra-
du – sanáciu vlhkosti, zo 

získaného NFP (nenávrat-
ný finančný príspevok) 
50  000 eur sme zateplili 
strechu budovy Mestského 
úradu na ul. Farská a vy-
menili kotolňu; 
• získali sme tiež dotáciu 
na  rekonštrukciu vstu-
pu do  MsKS v  hodnote 
33 748 eur.

Životné prostredie:
• bola zrealizovaná výstav-
ba prvej verejnej nabíjacej 
stanice na  elektromobily 
v meste s dotáciou Minis-
terstva hospodárstva SR – 
5 000 eur;
•  vďaka schválenému 
projektu a  odsúhlasenej 
dotácii z Ministerstva ži-
votného prostredia SR vo 
výške 1-milión  195-tisíc 
897 eur vybudujeme kom-
postáreň biologicky rozlo-
žiteľných odpadov pre po-
treby mesta;

Pokračovanie na 3. strane >>

V sobotu večer sa zišla pri mestskom adventnom venci za Farským 
kostolom Najsvätejšej Trojice viac ako stovka účastníkov sláv-

nostného zapálenia prvej adventnej sviečky. 

Rudolfa Novotná s kaplánom Petrom Mišovičom
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Na začiatok si prítomní čle-
novia zaspievali štátnu hymnu 
Slovenskej republiky. Vedenie 
schôdze bolo v  rukách Jozefa 
Hederu. Ten priebežne infor-
moval o  jednotlivých bodoch 
programu, ako aj o situácii, ktorá 
vládne vo výbore MO od posled-
nej výročnej schôdze. V auguste 
2021 si prítomní členovia zvoli-
li nový výbor, no vtedajší pred-
seda MO Miloš Zaťko odstúpil 
a nového predsedu sa nepodarilo 

zvoliť do tejto chvíle. Právomoci 
predsedu MO teda dočasne pre-
berá predseda výboru, ktorým je 

práve Jozef Hedera. Vo svojom 
hodnotení činnosti sa vrátil aj 
k uplynulému obdobiu, kedy boli 
aktivity MO zo známych dôvo-
dov značne obmedzené. Zároveň 
vyzval členov na  predkladanie 
návrhov na  zlepšenie činnosti 
organizácie v budúcnosti a  tak-
tiež aj na  doplnenie výboru, či 
zváženie záujmu o funkciu pred-
sedu. Prípadní záujemcovia sa 
môžu hlásiť vždy počas prvého 
pondelka v mesiaci na výboro-

vých stretnutiach, ktoré sa konajú 
v priestoroch MsKS. Na schôdzi 
sa zúčastnila aj predsedníčka 
krajskej rady Matice slovenskej 
Žofia Hrančová. Veronika He-
derová informovala prítomných 
o okrúhlych výročiach narodenia 
a úmrtia viacerých významných 
slovenských dejateľov, ktoré si 
v tomto roku pripomíname. Sú-
časťou stretnutia bol aj kultúrny 
program v podobe pásma piesní 
a  básničiek nielen s  tematikou 

úcty k starším v podaní detí zo ZŠ 
Gorazdova, ktoré nacvičili pod 
vedením vychovávateliek Žitňa-
novej a Tuchyňovej. Pri príleži-
tosti Mesiaca úcty k starším boli 
všetci prítomní členovia starší 
ako 70 rokov odmenení darčeko-
vým balíčkom. Organizácia má 
aktuálne 170 členov a až 88 z nich 
má 70 a viac rokov. Na záver si 
všetci zaspievali hymnu Matice 
slovenskej, pieseň Kto za pravdu 
horí.  Marek Kasala

Matičiari bilancovali 
Najdôležitejšou slovenskou kultúrno-spoločenskou ustanovizňou je Matica slo-

venská. Jej poslaním je šíriť a uchovávať slovenské kultúrne dedičstvo, pre-
búdzať a podporovať národné povedomie, resp. všestranne propagovať našu vlasť. 
Miestny odbor (MO) Matice slovenskej aktívne pôsobí i v našom meste. Jeho členovia 
sa zišli v piatok 14. októbra na svojej výročnej členskej schôdzi.

Zrekonštruované priestory aj nové výťahy
V uplynulých mesiacoch vládol v bánovskej 

nemocnici čulý stavebný ruch. Vo februári sa za-
čala rekonštrukcia hlavného vchodu a vestibulu 
nemocnice, koncom leta sa pridala aj výmena sta-
rých výťahov v hlavnej budove, ktoré sú využívané 
verejnosťou, ale aj zdravotníkmi na prevoz pacien-
tov. Zrekonštruované priestory sú už dokončené 
a plne slúžia pacientom. V najbližších týždňoch 
vedenie nemocnice plánuje odstrániť priestory bý-
valej recepcie, čím vznikne priestor na vytvorenie 
menšej oddychovej zóny pre pacientov. 

Tlačová správa - krátená



28. november 2022      Číslo 36 3oznamy, spoločnosť

Niekoľkoročná tradícia slávnos-
ti jubilantov v našom meste mala vo 
štvrtok 24. novembra 2022 ďalšie 
pokračovanie. Pozvanie pre oslá-
vencov, ktorí v 2. polroku 2022 do-
siahli životné jubileum 70, 75, 80, 
85, 90 a viac rokov, prijalo až 100 
jubilantov, z toho najstarší vo veku 

91 rokov. Toto vzácne stretnutie 
bolo príležitosťou poďakovať sa 
našim spoluobčanom za  ich celo-
životnú prácu, odovzdané skúse-
nosti a múdrosť, obetavosť a lásku 
venovanú ďalšej generácii i podiel 
na rozvoji nášho mestečka. Posled-
nýkrát vo funkcii primátorky mes- ta sa takto jubilantom prihovorila 

Rudolfa Novotná. Osobne každé-
mu poblahoželala a odovzdala kvet 
a malý darček. 

Milé slová a blahoprianie odovzda-
li aj Janka Botková a Ingrid Mozolová 
- členky Zboru pre občianske záleži-
tosti (ZPOZ), ktorý slávnosť pravidel-
ne organizuje. Radosť jubilantom svo-
jím vystúpením urobili deti z tanečnej 
školy Muzeta. Všetkým jubilantom, 
i  tým, ktorí sa slávnosti nemohli zú-
častniť, prajeme zdravie, spokojnosť 
a blízkosť ľudí, o ktorých sa môžete 
oprieť.  Tlačová správa mesta

Slávnosť jubilantov

• schválený je aj projekt, 
v rámci ktorého zrealizujeme 
v  meste viacero vodozádrž-
ných opatrení. NFP (nená-
vratný finančný príspevok) 
vo výške 434 019 eur získa-
ný z  Ministerstva životné-
ho prostredia SR použijeme 
na vybudovanie zelenej stre-
chy na Materskej škole 5. aprí-
la a na výmenu povrchu nie-
koľkých odstavných plôch.

Sociálna oblasť:
• po dlhoročnom úsilí sa nám 
podarilo získať dotáciu z Mi-
nisterstva zdravotníctva SR
vo výške 1-milión  56-tisíc 
471 eur na vybudovanie Cen-
tra integrovanej zdravotnej 
starostlivosti a denného staci-
onára na ulici Farská. Vzhľa-
dom na  nárast cien staveb-
ných materiálov a prác v čase 
od podania žiadosti o NFP až 
po realizáciu v súčasnosti pre-

bieha na projekt nové verejné 
obstarávanie;
• prevádzka nového komunit-
ného centra je financovaná zo 
zdrojov Operačného progra-
mu Ľudské zdroje (zdroje Eu-
rópskej únie);
• prostriedky z  rovnakého 
operačného programu sme 
využili na obnovenie činnosti 
miestnej občianskej poriad-
kovej služby MOPS a  rozvoj 
opatrovateľskej služby v meste 
s dotáciou vo výške 64 154 eur.

Ostatné oblasti:
• podarilo sa nám tiež získať 
NFP (nenávratný finančný prí-
spevok) vo výške 538 586 eur
na projekt Varovný a vyrozu-
mievací systém v meste, v rám-
ci ktorého získame moderný va-
rovný systém hrozieb živelných 
pohrôm, vrátane modernizácie 
rozhlasovej siete v meste;
• získali sme prostriedky 
NFP na realizáciu energe-

tických projektov v  rámci 
schémy Garantovaných 
energetických služieb, 
aplikovaných na zníženie 
energetickej náročnosti 
verejných mestských bu-
dov, dotácia má hodnotu 
20 958 eur.
Podali sme niekoľko ďalších 
žiadostí o nenávratné finanč-
né príspevky, ktoré aktuálne 
prechádzajú odborným hod-
notením a  očakávame ich 
schválenie:
• na projekt „Zvýšenie kvality 
služieb MsKS“ žiadame od Mi-
nisterstva kultúry SR dotáciu 
vo výške 199  440 eur, ktoré 
majú byť určené na moderni-
záciu technického vybavenia 
Mestského kultúrneho stredis-
ka v Bánovciach;
• odborným hodnotením 
prechádza aj žiadosť o  NFP 
na projekt „Podpora dobudo-
vania základnej technickej in-

fraštruktúry“ s poskytovateľmi 
dotácie Ministerstvom vnútra 
SR a  Ministerstvom sociál-
nych vecí SR. V rámci projek-
tu žiadame o dotáciu vo výške 
1-milión  971-tisíc 136  eur
na  opravu komunikácií – 
chodníkov a  ciest na  území 
mesta, opravu cestného mos-
ta na ul. Farská a doplnenie 
verejného osvetlenia;
• z  Ministerstva regionál-
neho rozvoja SR sa uchádza-
me o NFP na projekt „Rozvoj 
governance a  úrovne infor-
mačnej a  kybernetickej bez-
pečnosti“ v  celkovej výške 
450 000 eur.

Systematicky neustále 
hľadáme nové výzvy, do kto-
rých by sa mesto mohlo zapo-
jiť. Aktuálne spracovávame 
projekt pre našich seniorov 
s názvom - Podpora rozšíre-
nia kapacít komunitnej sta-
rostlivosti. Rudolfa Novotná

Záverečné vyhodnotenie
volebné obdobie rokov 2018 až 2022 - III. časť
Dokončenie z 1. strany >>
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Žuvací tabak na základných školách

Lenka Matušková, 
výchovná poradkyňa 

ZŠ Duklianska
Aj naša škola neúnavne bojuje 

proti týmto negatívnym trendom. 
Snažíme sa vplývať na žiakov pomo-
cou rôznych preventívnych aktivít, 
ktoré organizujeme na našej škole 
v spolupráci s výchovnou poradky-
ňou, koordinátorkou protidrogovej 
prevencie, CPPPaP,  Regionálnym 
úradom verejného zdravotníctva 
a políciou. Aktualizovali a doplnili 
sme školský poriadok, aby sme za-
medzili distribuovaniu a užívaniu 
týchto škodlivých látok v škole. Ná-
sledne na  triednických hodinách 
triedni učitelia venovali pozornosť 
tomuto nezanedbateľnému prob-
lému. Na našej škole bol zriadený 
Školský podporný tím, ktorého úlo-
hou je vyhľadávanie a identifikácia 
zdrojov a rizík u žiakov, preventívna 
a poradenská činnosť. Rozhovormi, 
vysvetľovaním vplyvu škodlivých 
látok na  ľudský organizmus a ne-
ustálou komunikáciou s deťmi sa 
snažíme predchádzať patologickým 
javom v spoločnosti. Na hodinách 
biológie sa v rámci prevencie venu-
jeme ochoreniam, ktoré vznikajú 
vplyvom návykových látok na dieťa. 
Snažíme sa tiež apelovať na rodičov, 
aby aj doma venovali pozornosť to-
muto problému, aby si deti všímali 
a komunikovali s nimi. Aby poznali 
výber priateľov svojho dieťaťa a uči-
li ho správne sa rozhodovať, posil-
ňovať u neho sebavedomie a schop-
nosť vedieť sa zrieknuť lákadiel, 
ktoré ponúka napríklad partia. „Zá-
kaz nikdy nič nevyrieši“ – je to len 
snaha dosiahnuť rýchly výsledok. 

Nedajú sa ním regulovať emócie ani 
túžba po  inom pocite. Nevhodne 
zvolený zákaz dokonca núti človeka 
hľadať iné cesty, často omnoho rizi-
kovejšie a utajovanejšie. Naša škola 
sa preto snaží úzko spolupracovať 
s  rodičmi a  rôznymi inštitúciami 
zameranými na prevenciu a liečbu 
patologických javov, pretože našou 
prvoradou úlohou a najdôležitejším 
cieľom je dobro detí. 

Andrej Kúdela, 
riaditeľ ZŠ Gorazdova

Deti prirodzene láka vyskúšať 
všetko, čo je zakázané. A je to tak 
aj v prípade žuvacieho tabaku. Pár 
jednotlivcov neodolalo túžbe vy-
skúšať ho ani na našej škole, a  to 
najmä vo vyšších ročníkoch. Žia-
ci to na seba prezradili, v škole sa 
ťažko niečo utají. Jednému žiakovi 
bolo po  požití aj nevoľno. Rieši-
li sme to pohovorom s rodičmi, aj 
s príslušnými žiakmi. Okrem toho 
sme na túto problematiku zamerali 
triednické hodiny a venovali sme 
tomu aj príslušný čas na pracovnej 
porade. V škole pracuje koordiná-
tor pre primárnu prevenciu, školský 
psychológ a sociálny pedagóg. So 
žiakmi sa vedú rozhovory, uskutoč-
ňujeme prednášky. V období, keď 
bol problém aktuálny, sme upo-
zornili rodičov, aby sa s deťmi zho-
várali na túto tému. U nás v škole 
vnímame nežiaduce správanie sa 
žiakov ako reakciu na to, čo sa deje 
v ich okolí. Teda, aké majú deti ro-
dinné zázemie, s kým sa stretávajú 
po škole. Platí rovnica, že keď má 
dieťa adekvátne podmienky pre svoj 
rozvoj, nemá potrebu prekračovať 
mantinely normálneho správania.

Martin Slovák, 
riaditeľ ZŠ Komenského

Áno, zaznamenali sme užívanie 
žuvacieho tabaku, a to v 8. ročníku. 
Žiak, ktorý žuvací tabak priniesol 
do školy bol prichytený triednym uči-
teľom, ako sa tým chváli spolužiakom. 
V zmysle školského poriadku bolo 
žiakovi udelené výchovné opatrenie. 
Vykonali sme pohovor so zákonným 
zástupcom žiaka. Ako riaditeľ školy 
som spolu s triednym učiteľom a ko-
ordinátorom pre boj proti drogovej 
závislosti zvolali žiakov na  mimo-
riadnu triednickú hodinu, kde sme 
žiakom vysvetlili negatívny vplyv 
užívania žuvacieho tabaku na ľudský 
organizmus. Žiaci sa v rámci vyučo-
vacích hodín pravidelne oboznamujú 
s prevenciou proti návykovým lát-
kam, zúčastňujú sa besied poriada-
ných CPPPaP Bánovce nad Bebravou 
na pôde školy, športových akcií pod 
záštitou boja proti drogám a môžu 
sa priebežne informovať aj v  škole 
na školských nástenkách, ktoré sú za-
merané na túto tematiku.

Ján Lobotka, 
riaditeľ ZŠ Partizánska

Problematiku užívania žuvacie-
ho tabaku riešime, tak ako ostatní, aj 
v našej škole. V minulosti sa vyskytli 
prípady vo vyšších ročníkoch - de-
viataci. Jednotlivé prípady väčšinou 
zachytí triedny učiteľ po oznámení 
detí z triedy, resp. koordinátor pri 
preventívnych aktivitách (besedy, in-
tervencie, korekcie a pod.). Stalo sa, 
že nám vec oznámil aj rodič, ktorý 
tabak našiel dieťaťu doma v stolíku 
a informoval školu. Jednotlivé prí-
pady sa vždy riešia spoluprácou od-
borného tímu (sociálny pedagóg, vý-

chovný poradca, školský psychológ, 
koordinátor protidrogovej výchovy, 
triedny učiteľ, vedenie školy + ro-
dičia dieťaťa, resp. ÚPSVaR, polícia 
- ak je to potrebné). V škole pôsobí 
koordinátor prevencie kriminality 
a drogových závislostí, ktorého plán 
práce obsahuje rôzne podujatia pre-
ventívneho charakteru (besedy, roz-
hovory, ankety, projekty, intervencie, 
tematické týždne, celoškolské pro-
jekty a pod.), rovnako aj sociálny pe-
dagóg, školský zdravotník majú svo-
je plány práce, ktoré obsahujú rôzne 
aktivity preventívneho charakteru.

Renáta Gieciová, 
riaditeľka ZŠ Školská

Áno, zaznamenali sme na  na-
šej škole užívanie žuvacieho tabaku 
u žiakov, ale výraznejšie to bolo mi-
nulý školský rok, na druhom stupni 
vo všetkých ročníkoch, okrem pia-
teho. Prišli sme na to, pretože sme 
mali podozrenia na základe zmeny 
v správaní žiakov a zo vzájomných 
rozhovorov žiakov, tiež na podnet 
rodiča. Riešili sme to rozhovorom, 
konfrontáciou s konkrétnymi žiakmi 
a ústnym dohovorom. V rámci pre-
ventívnych opatrení organizujeme 
besedy s CPPPaP, diskusie na tried-
nických hodinách, dôsledne si vší-
mame správanie žiakov a následne 
upozorňujeme rodičov.

Jana Prekopová, 
ambulancia klinickej psychológie 

v Bánovciach nad Bebravou
Táto droga za  pár eur, ktorá je 

v peknej, farebnej škatuľke pripomí-
najúcej puk, je hitom v našom mes-
te asi 1,5 roka. Do mojej ambulancie 
kvôli žuvaciemu tabaku prichádzajú 

aj deti, ale v 90 % však hlavne rodi-
čia, ktorých privedú zmeny, ktoré si 
všimli u svojho dieťaťa a nie samotné 
podozrenie na „žuvák“. Najčastejšie si 
všimnú ponocovanie dieťaťa, celko-
vo zmenu režimu, zvýšenú podráž-
denosť, až impulzivitu a náhle zmeny 
nálad. Deti sa viac izolujú od rodiny, 
zrazu idú viac von, zhoršia sa v ško-
le. Na našom sedení sa dopátrame 
k tomu, že okrúhlu škatuľku rodičia 
doma aj videli, no netušili, o čo vlast-
ne ide. Že majú doma vysokonávyko-
vú látku, berú niekedy ako pubertálny 
úlet, sú radi, že deti nefajčia na verej-
nosti a až postupne pochopia negatíva 
žuvacieho tabaku či snusu, teda mo-
derného tabaku vo forme vreciek. Pre 
porovnanie, keď má dieťa v ústach asi 
30 minút žuvací tabak, je to akoby vy-
fajčilo tri cigarety. Tak si predstavme 
jednak rýchlu návykovosť, riziko pre-
dávkovania, otravy či riziko vzniku 
inej závislosti. Keď sa s deťmi o tom 
rozprávam, vravia, že to berú ako fra-
jerinu, vedia krásne opísať aj niektoré 
fyzické prejavy a neuvedomujú si vy-
sokú škodlivosť tejto návykovej látky. 
Poznajú závraty, potenie, trpia nespa-
vosťou, majú úzkosti, depresie, zmeny 
nálad, nechce sa im učiť, ťažko sa im 
sústredí a niekedy ich zradí aj krátko-
dobá pamäť. Rodič si môže všimnúť 
celú paletu týchto prejavov, ako aj bie-
ly povlak v ústnej dutine akoby afty. 
Môže si v lekárni kúpiť test na nikotín 
a šetrne, bez narušenia dôvery, s die-
ťaťom spraviť test. A hlavne, netreba 
veriť dokonalým výhovorkám typu, že 
by to ich dieťa nikdy nebralo, že to má 
u neho schované spolužiak.
 Lenka Karasová

Medzi žiakmi základných škôl sa čoraz častejšie začína objavovať užívanie žuvacieho tabaku. Jeho užíva-
nie je veľmi nenápadné, nesmrdí, nedymí a predsa škodí. Hoci nejde o štandardný tabakový výrobok, 

odborníci hovoria, že takisto spôsobuje závislosť a pri jeho neopatrnom užívaní vznikajú viaceré zdravotné 
problémy (napr.: ak ho deti nevypľúvajú, ale prehĺtajú, vzniká veľké riziko rakoviny žalúdka). Spýtali sme sa 
riaditeľov a riaditeľky bánovských základných škôl ako aj psychologičky Jany Prekopovej, aké majú skúsenos-
ti s užívaním žuvacieho tabaku u žiakov, a aké opatrenia podnikajú na jeho elimináciu. 

Týždeň vedy a techniky ZŠ Duklianska
V  rámci celoslovenské-

ho „Týždňa vedy a techniky“ 
(7.11. – 13.11.2022) sa po ma-
lej prestávke opäť konala 
prezentácia prírodných vied 
v našej škole. Pozvaní boli žia-
ci tretieho a štvrtého ročníka 
a  predškoláci z  materských 
škôl nášho regiónu. Návštev-
níci mohli vidieť zaujíma-
vé expozície a  experimenty 
z  fyziky a  biológie, pričom 
vedecké témy boli spraco-
vané zábavným a  poučným 
spôsobom. Z   fyziky boli 
témy zamerané na elektrické 
javy, magnetizmus, mechani-
ku kvapalín a plynov, optiku 
a robotiku. V učebni biológie 
si deti mohli vyskúšať masáž 
srdca na figuríne, zoznámili 
sa s kostrou človeka, naučili 
sa niečo o včelárstve, k mo-
delom zvierat priraďovali 
správny druh potravy, učili 

sa rozlišovať jedlé a jedovaté 
huby. Aktivity boli pripravené 
interaktívne, aby boli zapoje-
ní aj návštevníci. Po splnení 
podmienky, ktorá obsahova-
la opis určitého javu, mladí 
vedci dostali kľúčik od kuf-
ríka, v ktorom si našli slad-
ké prekvapenie. Spokojnosť 
a nadšenie detí sú najväčším 
poďakovaním za úsilie, ktoré 
bolo vynaložené pri realizácii 
tohto ročníka. 

V  rámci týždňa vedy 
a  techniky sa naša škola za-

pojila v rámci Trenčianskeho 
robotického dňa v Trenčíne 
9. a 10. novembra do súťaže 
robotov, ktoré zhotovili a na-
programovali žiaci 8. a 9. roč-
níka. Charakteristikou akcie 
je medzinárodná súťažná pre-
hliadka robotov, ktorá chce 
ukázať žiakov základných 
a stredných škôl ako technic-
ky nadaných tvorcov s vlast-
nými nápadmi a  riešeniami 
a dať im priestor prezentovať 
svoje myšlienky pred očami 
budúcich potenciálnych za-

mestnávateľov zameraných 
na strojárstvo a automatizá-
ciu. Súťažné tímy (robotické 
krúžky) boli zo základných 
a stredných škôl z celého Slo-
venska, Českej republiky, Poľ-
ska a Maďarska. V kategórii 
Follower Easy <16 skončili 
Hruška Vincent a Trenčan-
ský Timotej s robotom Crab 
na 16. mieste, Hertl Kristián, 
Uhrin Lukáš, Rychtárech 
Eliáš s  robotom Vozidko 
skončili na 18. mieste a Ko-
pecký Jakub, Dvorský Lukáš, 
Škultéty Šimon s  robotom-
Vozidlo skončili na 19. mies-
te. V kategórii Follower Hard 
<16 sa s robotom Fridrich sa 
zúčastnili žiaci Melcer Enriko
a Fico Matúš. Hlavným cie-
ľom súťaže bolo popularizovať 
vedu a techniku medzi mladý-
mi ľuďmi na Slovensku. 

ZŠ Duklianska

Nikotínové vrecúškaNikotínové vrecúška
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Branislav Piešťansk ý a Alicja Laura Zynis
Róbert Guniš a Mgr. Andrea Streďanská

Uzavreli manželstvo

Jubilejný benefičný festival undergroundu

Otvor oči a snívaj svoj sen

Jubilejný 10. ročník CE-
LESTIAL HELPFEST sa, 
po dvojročnej nútenej od-
mlke, 26. novembra 2022 
vrátil späť. Do nášho mesta 
a do nášho MsKS. Under-
ground s nadpozemsky čis-
tou myšlienkou pomoci.

Benefičný festival zalo-
žil v roku 2001 Ľuboš Dúc-
ky. Skvelý bubeník, ktorý 
pôsobí v kapelách Attack of 
Rage a Depresy, známy pod 
prezývkou Hoyas. Metal má 
zapísaný na tele aj na duši. 
A k tomu má ešte aj srdce 
filantropa. Výťažok z  fes-
tivalu každoročne putoval 
na  detské oddelenie bá-
novskej nemocnice. Desať 
rokov festivalu tak tomuto 
oddeleniu pomohlo takmer 
40  000 eurami. Nakúpili 
sa rôzne zdravotnícke prí-
stroje, nábytok, postele, te-
levízory, zaviedol sa inter-
net. Kam poputuje výťažok 
z tohto ročníka, keďže det-
ské oddelenie už nemáme, 
nie je ešte celkom jasné. 
Hoyas pri stretnutí s  ria-
diteľkou našej nemocnice 
predbežne hovorili o  rôz-
nych možnostiach. O všet-
kom sa dozviete v pravý čas, 
ale je úplne isté, že peniaze 
skončia tam, kde ich naj-
viac treba. Hoyas na festi-
val pozýva kvalitné kapely, 
ktoré sú uznávané v meta-
lovom či punkovom svete 
hudby a majú tam už svoje 
stále miesto. Aj tento rok sa 

snažil posunúť festival dra-
maturgicky, hoci rozpočty 
sú obmedzené. 

Playlist festivalu otvori-
la bánovská kapela Dissen-
sy. Na domácej pôde, pred 
prajným domácim publi-
kom, odpálili nálož thras-
hu z  debutového albumu 
Svet v chaose, ktorý vydali 
v roku 2019 a pridali aj nie-
čo z  novej tvorby. Kapela 
prešla personálnou obro-
dou. K pôvodným členom 
(Dodo Hejkall Kováč a Igor 
Gazdag) pribudla nová 
mladícka krv (Samuel Brida 
a Filip Fereje), ktorá sľubu-
je dravý potenciál a ten sa 
určite pretaví aj do nových 
songov. Správne rozohriate 
publikum, hneď nato, na-

skočilo na známe „pecky“ 
starých dobrých Motörhead 
v podaní revival bandy Mo-
torscreaM project. Aj ten, 
kto zaryto tvrdí, že originál 

je len originál, musel uznať, 
že MotorscreaM fakt môže 
byť! Dehydrated, formácia, 
ktorá je na  scéne od  roku 
1991, ponúkla svoj death 

metal v tom najpoctivejšom 
zmysle slova. Z  pódia sa 
valila neskutočná energia. 
Znásobila sa ešte viac, keď 
riadnu nálož grindcoru od-
pálili Attack of Rage s Hoy-
asom za bicími. Na domá-
cej pôde zahrali takmer 
po troch rokoch a verných 
a nadšených fanúšikov pri-
viedli do úplného varu. Ja 
osobne som sa veľmi tešila 
na brnenskú legendu Insa-
nia. Kapela vznikla v roku 
1987. Ich hudba je mix me-
talu a crossoveru, doplnená 
prvkami elektroniky. Texty 
sú jedovaté, sarkastické, 

triafajú do čierneho a nútia 
k zamysleniu.

Aký by bol Celestial bez 
punku? Ten v luxusnom ba-
lení dodali kapely Dr.Pako
z Partizánskeho a Tri groše
z Čadce. Moderný metalo-
vý Stercore oslávil nedávno 
desať rokov na scéne. Kapela 
vznikla v roku 2012 v neďa-
lekej Kanianke a v minulosti 
v nej pôsobili aj Bánovčania 
Michal Maslák a  Ladislav 
Hunka. Playlist a aj celý fes-
tival ukončila nová kapela 
MÄRNØ, zložená zo starých 
ostrieľaných muzikantov. 
Z  Uherského Hradišťa do-
razil do Bánoviec melodický 
crustcore a  MÄRNØ odo-
hrali svoj vôbec prvý kon-
cert na Slovensku.

Všetko bolo, ako malo 
byť. Tohtoročný Celestial 
Helpfest dopadol na výbor-
nú. Občerstvenie občerstvo-
valo, kapustnica, fazuľovica 
a guláš odháňali hlad. Hoy-
as v  jednom rozhovore po-
vedal: „Desať rokov je ešte 
málo. Keď budeme sláviť 
20. výročie, tak možno spra-
víme aj ohňostroj, ale deká-
da je ešte málo.“ Áno Hoyas, 
máš pravdu. Desať rokov je 
málo. Už teraz sa všetci teší-
me na tie ďalšie. 

Text: Zuzana Bridová, 
 foto: Ján Pomothy

 Spoločenská kronika

Margita Červenková, rod. Madajová *1951
Peter Horňák *1949

Opustili nás

Živá knižnica
Beseda s  Jozefom Ba-

nášom, ktorá sa mala ko-
nať v stredu 23. novembra 
bola zrušená zo zdravot-

ných dôvodov spisovateľa. 
O náhradnom termíne vás 
budeme informovať. 

MsKĽŠ

Vracala som sa z úžasného koncertu Blanch, ktorý bol 
v našej Ži:ve. V ušiach mi ešte doznieval éterický hlas spe-
váčky. Sadla som do auta odparkovaného pod pouličnou 
lampou a vybrala som sa domov - smer Dubnička. Auto-
matické zapínanie svetiel mi nefunguje. Malý test kvality 
nášho mestského osvetlenia dopadol na výbornú. Bolo 
niečo pred 23-ťou, naše mestečko ľudo a „autoprázdne“. 
Nikde ani živáčika, čo by mi blikol, že nesvietim.

Z križovatky od gymnázia za mnou prudko vyštarto-
valo nejaké auto, no ja som si ďalej pokojne pohmkávala 
na obláčiku svojho šťastia.

Niekde na úrovni bývalého Artepu som zazrela modré 
blikanie v spätnom zrkadle. Policajti! V miernej pani-
ke som vôbec nevedela, kde mám zastaviť, a  tak som 
„unikala“ cez kruháč a odbočila som k činžiaku na par-
kovisko. To už ale z policajného auta znela výzva na za-
stavenie. Pri kontrole tachometra, či unikám povolenou 
rýchlosťou, som zistila, že nesvietim.

„Áno, priznávam všetky svoje viny,“ sypala som 
zo seba.

„Ale viete, idem z úžasného koncertu a som ešte v takej 
zvláštnej eufórii. Ja všetko prežívam tak intenzívne, veď 
aj táto kontrola robí so mnou divy.“

„To bude drahý koncert, za 50 eur,“ skonštatoval sucho 
jeden z troch policajtov.

„Prosím? Veď za to by som mala lístok na Metallicu!“
Nechápavo na mňa hľadeli a asi by sa aj schuti smiali, 

no držali profesionálne dekórum.
„A budeme aj fúkať! Zdá sa, že na takom úžasnom 

koncerte ste si dali aj trochu vínka.“
Nuly ma zachránili a policajtov presvedčili, že som síce 

divná, ale triezva a neškodná.
„Choďte, pani. Dnes to bude bez pokuty,“ zaznel mla-

dou nocou oslobobudzujúci verdikt.
„Ďakujem vám, veľmi vám ďakujem. Ste naozaj milí, 

zlatí a ešte aj pekní.“
Bola to úprimne konštatovaná pravda.
Sadla som do auta, zasvietila a odfrčala porozprávať 

tento veselý príbeh tým, ktorí už na mňa čakali a zdalo sa 
im, že moja cesta z mesta trvá neštandardne dlho.

Takže, ešte raz Vám ďakujem, zlatí, milí, chápaví 
a pekní muži zákona.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Skupina MotorscreaM project

Ľuboš Ducký z Attack of Rage a Depresy

Skupina Dr.Pako

„Od detí sa môžeme 
veľa naučiť, napríklad 

koľko trpezlivosti máme.“ 
(Franklin)

Výstava výtvarných 
prác detí so špeciálnymi 
výchovno–vzdelávací-
mi potrebami zo Sloven-
ska „Otvor oči a  snívaj 
svoj sen“ sa uskutočnila 
vo štvrtok 24. novembra 
v Materskej škole Hollého. 
Do  vernisáže sa zapojilo 
nasledovných 11 kolek-
tívov z  celého Slovenska: 
kolektív z MŠ Piaristickej 
z  Nitry;  ZŠ s  MŠ Veľká 
Okružná z Partizánskeho; 
Súkromná Špeciálna MŠ 
Lipová, Topoľčany; Súk-
romná Špeciálna MŠ Dú-

hovka, Martin; ZŠ s  MŠ 
Vlkanová; MŠ Centrum 
Zvolen; Súkromná Špeci-
álna MŠ Slnečná, Banská 
Bystrica; ZŠ s  MŠ Brezo-
lupy; ZŠ Partizánska, Bá-
novce nad Bebravou; MŠ 
Radlinského, Bánovce nad 
Bebravou; MŠ Hollého, Bá-
novce nad Bebravou. Zau-
jímavé práce deti vytvorili 
počas výchovno-vzdeláva-
cích aktivít vo svojej ma-
terskej škole. Námetom vý-
tvorov boli témy, ktoré boli 
deťom blízke z výchovno-
-vzdelávacieho procesu, 
napríklad ročné obdobia, 
naše telo, moja rodina, 
zvieratká, dopravné pro-
striedky, atď... Využité 

boli pritom rôzne techni-
ky – kresby, maľby a práce 
z technického a odpadové-
ho materiálu. Deti svojimi 
výtvormi dokázali, že sú ši-
kovné, tvorivé a dokážu sa 
vyrovnať zdravým roves-
níkom. Spolu bolo vytvo-
rených 176 prác. Súčasťou 
výstavy bolo aj aktualizačné 
vzdelávanie s programom 
Neformálna diagnostika 
funkčnosti zraku u  detí 
v materskej škole z pohľa-
du špeciálneho pedagóga. 
Poškodenie zrakových 
funkcií u  detí predškol-
ského veku. Odborným 
garantom vzdelávania bola 
doc.  PaedDr.  JANA LO-
PÚCHOVÁ, PhD, z  PdF 

UK v  Bratislave. Cieľom 
vzdelávacích aktivít bolo 
nadobudnúť kompetencie 
v oblastiach včasnej diag-
nostiky porúch zraku u detí 
v predškolskom veku, zís-
kať informácie a metodický 
materiál v  súvislosti s vý-
chovno-vzdelávacími po-
trebami detí s poruchami 
zrakových funkcií a o mož-
nostiach inklúzie detí so 
špeciálnymi výchovno-
-vzdelávacími potrebami 
do tried s  intaktnými deť-
mi. Veľká vďaka patrí mes-
tu Bánovce nad Bebravou, 
ktoré našej materskej škole 
každoročne pomáha túto 
výstavu finančne zabezpe-
čiť.  MŠ Hollého
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Správa ciest Trenčianskeho samosprávneho kraja, Brnian-
ska 3, 911 05 Trenčín, v zriaďovateľskej pôsobnosti Trenčian-
skeho samosprávneho kraja, K dolnej stanici 7282/20A, 911 01 
Trenčín, podľa § 9a ods. 9 zákona č. 446/2001 Z. z. o majetku 
vyšších územných celkov v znení neskorších predpisov, zverej-
ňuje zámer priameho nájmu svojho majetku. Predmetom 
nájmu je časť pozemku o výmere 73 m2, v katastrálnom 
území Malé Chlievany, obec Bánovce nad Bebravou, okres 
Bánovce nad Bebravou. Minimálna cena za 1 m2 pozemku, 
je 0,48 EUR s DPH mesačne, na obdobie 1 roka. Bližšie in-
formácie týkajúce sa zámeru priameho nájmu sú uverejnené 
na webovej stránke Správy ciest TSK, v časti Odpredaj, nájom 
majetku, prípadne ich poskytneme na čísle 0902 978 199.

Okresné kolo v stolnom tenise žiačok a žiakov ZŠ, SŠ

Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok

Centrum voľného času 
v Bánovciach nad Bebravou 
zorganizovalo 9., 10., a 16. 
novembra 2022 okresné 
kolá v stolnom tenise žiakov 
a  žiačok ZŠ a  SŠ. Stredné 
školy odohrali svoje zápasy 
v  telocvični na SOŠ stroj-
níckej v  Bánovciach nad 
Bebravou a základné ško-
ly v telocvični na ZŠ s MŠ 
v Uhrovci. V stredu 9. no-
vembra sa odohralo okres-
né kolo žiakov SŠ (spolu 10 
účastníkov). Po  odohraní 
všetkých vzájomných zá-

pasov bolo poradie na pr-
vých troch miestach na-
sledovné: 1.  Gymnázium 
Janka Jesenského BN, 
2. SOŠs BN, 3. CSOŠ sv. 
Terézie z Lisieux BN. Vo 
štvrtok 10. novembra sa 
odohralo okresné kolo 
žiačok SŠ (spolu 10 účast-
níčok). Po odohraní všet-
kých vzájomných zápasov 
bolo poradie na  prvých 
troch miestach nasledovné: 
1. Gymnázium Janka Je-
senského BN, 2. CSOŠ sv. 
Terézie z Lisieux, 3. SOŠs 

BN. Do finálového okres-
ného kola žiačok a žiakov 
ZŠ postúpili po  odohra-
ní všetkých základných 

skupín žiačky a  žiaci ZŠ 
Komenského, ZŠ Parti-
zánska a  ZŠ Duklianska 
(spolu sa celého okresné-

ho kola zúčastnili žiačky 
a žiaci deviatich ZŠ nášho 
okresu – spolu 59 účastní-
kov). Vzájomné zápasy žia-
čok a žiakov ZŠ sa odohra-
li v  jeden deň v telocvični 
na ZŠ s MŠ v Uhrovci a cel-
kové poradie na  prvých 
troch miestach bolo na-
sledovné: žiačky ZŠ: 1. ZŠ 
Komenského, 2. ZŠ Parti-
zánska, 3. ZŠ Duklianska, 
žiaci ZŠ: 1. ZŠ Komen-
ského, 2. ZŠ Partizánska, 
3. ZŠ Duklianska.

Víťazné družstvá žiačok 

a žiakov z Gymnázia J. Je-
senského a zo ZŠ Komen-
ského postúpili do regionál-
neho kola. To sa uskutočnilo 
24. novembra v Bošanoch, 
kde sa žiačky aj žiaci zo ZŠ 
Komenského umiestnili 
na 3. mieste a žiaci a žiačky 
z Gymnázia J. Jesenského
vyhrali 1. miesto a tým po-
stúpili do  krajského kola, 
ktoré sa uskutoční 8. de-
cembra v Bošanoch. Víťaz-
ným družstvám blahoželá-
me a prajeme veľa úspechov 
v krajskom kole!  Milan Kráľ

Okresné, regionálne a krajské kolo vo futbale
Centrum voľného času 

v Bánovciach nad Bebravou 
bolo v  mesiacoch október 
a november organizátorom 
okresného, regionálneho 
a krajského kola vo veľkom 
futbale žiakov SŠ. Všetky 
kolá sa odohrali na  ihrisku 
s  umelou trávou na  MFC 
Spartak. V piatok 18. októbra 
sa odohralo okresné kolo 
za účasti mužstiev z Gym-
názia J.J. BN a  SOŠs BN. 
Vzájomný zápas sa skončil 

nerozhodne 2:2 a po poku-
tových kopoch v pomere 3:2 
postúpili do ďalšieho regio-
nálneho kola chlapci z Gym-
názia J.J. BN. Do tohto kola, 
ktoré sa odohralo 25. ok-
tóbra postúpili ešte mužstvá 
zo SOŠ T. Vansovej Prie-
vidza a  zo SOŠ J.A. Baťu 
Partizánske.  Vzájomné 
zápasy týchto mužstiev boli 
nasledovné: Gymnázium 
J.J.BN – SOŠ J.A.B. PE 0:3, 
Gymnázium J.J. BN – SOŠ 

T.V. PD 1:8, SOŠ J.A.B. PE 
– SOŠ T.V. PD 2:1. Chlapci 
z Partizánskeho sa po dvoch 
víťazstvách kvalifikovali 
do krajského kola, ktoré sa 
uskutočnilo 8. novembra. 
Ďalšími dvoma účastníkmi 
tohto kola boli ešte chlapci 
z  OA M. Hodžu Trenčín 
a SOŠ strojnícka Považská 
Bystrica. Vzájomné zápasy 
týchto mužstiev v krajskom 
kole boli nasledovné: SOŠ 
J.A.B. PE – SOŠ P.B. 0:0 

(4:1 na p.k.), SOŠ J.A.B. PE 
– OA TN 3:1, SOŠ P.B. – OA 
TN 3:1. Čiže celkovým víťa-
zom krajského kola vo veľ-
kom futbale sa stali chlapci 
zo SOŠ J.A. Baťu v  Parti-
zánskom. Našim chlapcom 
(pod vedením p.  profeso-
ra J. Ďuračku ) z  Gymná-
zia J. Jesenského ďakujeme 
za vzornú reprezentáciu náš-
ho okresu a prajeme mnoho 
úspechov v ďalších športo-
vých súťažiach!  Milan Kráľ

Cieľom kampane, ktorá 
trvá do 5. decembra je ob-
darovať na Vianoce seniorov 
v domovoch dôchodcov. Za-
pojiť sa môžu školy i organi-
zácie v našom meste, ktoré 
vyzbieranými darčekmi ob-
darujú seniorov v  rôznych 
sociálnych zariadeniach. 
Cieľom nie je darovať drahé 
veci, hlavnou myšlienkou 
je obdarovať osamelých, 
priniesť niečo výnimočné 
do často stereotypných dní 

seniorov, postarať sa o milé 
prekvapenie a potešiť malič-
kosťou pod stromček. 

Je to jednoduché: Ak 
máte záujem zapojiť sa, 
naplňte škatuľu od  topá-
nok darčekmi, ktorými 
by ste chceli potešiť (napr. 
kniha, papuče, medovní-
ky, čokoláda, krížovky, čaj, 
šálka, vianočná pohľadni-
ca...), balík môže byť ur-
čený obsahom pre babku 
alebo dedka alebo neutrál-
ny. Balík môžete ozdobne 
zabaliť, ale tak, aby sa mo-
hol otvoriť kvôli kontrole 

(čiže zvlášť spodok a zvlášť 
vrchnák škatule). Kontak-
tujte pani Eriku Slamko-
vú, tel. č. 0918  724  240, 
slamková1@centrum.sk, 
ktorá je kontaktnou oso-
bou pre túto akciu a posta-
rá sa o doručenie balíkov 
k seniorom.

Odberné miesta: mest-
ská knižnica, Cukráreň El-
lis, Farská 2, BN, Cukráreň 
Miška, Nám. Ľ. Štúra, BN.

  redakcia

Dunajská Streda B – Sokol Bánovce 40:29 (20:14)
Druhá najvyššia slo-

venská liga v  hádzanej 
žien mala na programe stretnutia 10. 
kola. Jeho šláger sa odohral v Dunaj-
skej Strede, kde domáca rezerva DAC 
hostila lídra súťaže, naše dievčatá. 
Domáce, výrazne posilnené o hádza-
nárky najvyššej súťaže, vyhrali vysoko 
40:29. Zverenkyne Richarda Makýša 
doplatili na nepremieňanie gólových 
príležitostí, a v tabuľke sa z prvej po-
sunuli na  druhú priečku. Na  konci 
2. minúty išli domáce hádzanárky 
po dvoch góloch Pénzes do vedenia 
2:0. Naše dievčatá sa nenechali rozho-

diť a v 7. minúte, po zásahu Žáčikovej, 
otočili stav stretnutia na 3:5. V 11. mi-
núte Galková posielala Sokol do ve-
denia 7:8, vzápätí domáce naštarto-
vali dva zásahy Pénzes a  do  konca 
19. minúty odskočili do štvorgólové-
ho náskoku 11:7. Bánovčanky sa síce 
priblížili na  dosah dvoch gólov, no 
prišla štvorminútová pasáž v rozpätí 
dvadsiatejpiatej až dvadsiatejdeviatej 
minúty, kedy si domáce šnúrou šies-
tich gólov vypracovali vedenie 20:12. 
Až v poslednej minúte prvého dejstva 
sme prelomili streleckú impotenciu, 
keď Galková s Magdalénou Bežovou 

upravili polčasové skóre na  20:14. 
Po zmene strán Dunajskostredčanky 
navyšovali svoje vedenie. V  51.  mi-
núte, po  zakončení Gányovicso-
vej na 34:22, natiahli rozdiel v skóre 
na dvanásť gólov. Zostávajúce minúty 
sa niesli vo vyrovnanom trende a v po-
slednej sekunde stretnutia Galková 
uzavrela výsledok stretnutia na 40:29. 
HK SOKOL: A. Bežová, N. Mikušová 
– I. Michaličková 2/1, Z. Galková 9/1, 
M. Bežová 6/2, Ch. Aujeská 2, D. Kraj-
číková 1, M. Šipláková, E. Žáčiková 2, 
J. Líšková, A. Ráciková 5, L. Ďuračko-
vá 2, tréner: R. Makýš.  (mp, aj)

Liga v šípkach 
V  Závade pod Čiernym 

vrchom sa po 17 rokoch ob-
novila šípkarska liga. Myš-
lienka reštartu vznikla v hlave 
Milana Bučka, ktorý pre tucet 
zapojených hráčov vytvoril 
formát súťaže, ktorý pozostáva 
z jedenástich kôl. Prvé štyri už 
majú šípkari za sebou. Favori-
tom na celkové víťazstvo je Ján 
Hedera. Najbližšie dve kola sa 
odohrajú 16. decembra.
Výsledky: 1. kolo: Križka-
-Hlavatý 2:3, Ragan-Pro-
cházka 1:3, Kazarka-Bučko 
0:3, Stránsky Š.-Hedera 
1:3, Stránsky D.-Božik 3:2, 

Mikuš-Žatko odložené. 
2.  kolo: Hlavatý-Božik 
2:3, Hedera-Stránsky D. 
3:0, Bučko-Stránsky Š. 2:3, 
Žatko-Kazarka 3:0, Križka-
-Ragan 3:1, Procházka-Mikuš 
odložené. 3. kolo: Ragan-
-Hlavatý 1:3, Mikuš-Križka 
0:3, Kazarka-Prochádzka 0:3, 
Božik-Hedera 0:3, Stránsky 
Š.-Žatko 1:3, Stránsky D.-
-Bučko odložené. 4. kolo:
Procházka-Stránsky Š. 3:1, 
Križka-Kazarka 3:1, Ragan-
-Mikuš 3:1, Bučko-Božik 2:3, 
Hlavatý-Hedera 0:3, Žatko-
-Stránsky D. odložené.  (aj)

Bánovská kolkárska 
mestská liga 

Bánovský kolkársky 
klub má po  rekonštrukcii 
kolkárne snahu rozbehnúť 
v novom roku 2023 kolkár-
sku mestskú ligu 4-člen-
ných družstiev na  60 ho-

dov. Záujemcovia o  účasť 
v tejto lige sa môžu prihlásiť 
na tel. čísle 0950 470 640, 
kde im budú poskytnuté 
bližšie informácie.

  BKK BN
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 Predám 1-izbový byt v BN, tel. kontakt 0915 702 177.
 Predám domácu slivovicu. Tel. 0918 114 178.
 P r e d á m  n o v ú  d e t s k ú  p o s t i e ľ k u ,  l a c n o . 
Tel. 0908 195 644.
 Predám olúpané orechy. Tel. 0944 756 700.
 Predám rašelinové brikety na  kúrenie a  uhlie. 
Tel. 0948 343 530.
 Predám sušené dubáky. Tel. 0918 373 690.
 Predám tohtoročné lúpané orechy, cena 8€ kilo. 
Tel. 0910 637 989.
 Predám tohtoročné lúpané VLAŠSKÉ ORECHY z novej 
úrody. Cena: 8,50 €/kg. Doveziem priamo k Vám domov 
na  adresu. Orechy si môžete pozrieť a  ochutnať pred 
prevzatím. Minimálne množstvo 10 kg. Telefón/ SMS. 
0940 539 565.
 Predám traktor, domácej výroby. Motor naftový, 
4-valec. Pluh, dvojkolesná kára a 2 brány. Cena 900 eur. 
Tel. 038/769 47 14.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIAAdventný 
benefičný 

koncert
Srdečne Vás pozývame 
na  Adventný benefičný 
koncert venovaný Domo-
vu dôchodcov a domovu 
sociálnych služieb Kšin-
ná, ktorý sa uskutoční 
dňa 10. decembra 2022 
o  16.00 hodine v  Dome 
kultúry obce Kšinná. 
Čaká vás príjemná hudba 
a atmosféra prichádzajú-
cich vianočných sviatkov. 
Všetci ste srdečne vítaní.

Organizačný tím 
obec Kšinná, ECAV a CASD

MsKS ponúka bohatý decembrový program

Decembrový program 
odštartuje Predvianočná 
burza kníh pre OZ Bánov-
skí chlpáči, ktorá sa bude 
konať v MsKS vo štvrtok 1. 
decembra v čase od 13.00-
16.30 h. Nenechajte si ujsť 
príležitosť obohatiť si kniž-
nicu o zaujímavé knižky či 
nájsť dokonalý vianočný 
darček pre vašich blízkych. 
Celý výťažok z benefičné-
ho podujatia bude určený 
na splatenie faktúr za vete-
rinárne úkony. V prípade, 
že chcete venovať do bur-
zy nejaké vaše vyradené 
knižky (iba také, ktoré by 
ste venovali aj svojim ka-
marátom, žiadne zniče-
né, alebo inak nepredajné 
kusy), môžete ich doniesť 
do Salónu Ella, oproti mat-
rike, po predošlom telefo-
nickom dohovore na  tel. 
čísle 0919  173  077, alebo 
poštou.

Vo štvrtok 1. decem-
bra bude FK Kassandra
premietať o 19.00 h v Ži:ve
film Ghost Dog - Cesta sa-

muraja. Film o záhadnom 
nájomnom vrahovi, ktorý je 
neľútostný k  protivníkovi, 
láskavý k  deťom a  zviera-
tám. Riadi sa filozofiou ja-
ponských samurajov v služ-
bách talianskej mafie.

V muzikálovej rozpráv-
ke Perinbaba vás budú prí-
behom Jakuba a  Alžbetky 

sprevádzať láskavá Perin-
baba, kmotra Zubatá, veselí 
komedianti so svojimi kúz-
lami a mnohé iné zábavné 
rozprávkové postavy. Ro-
dinná inscenácia v réžii Ka-
rola Rédliho s hudbou Dia-
ny Minarovičovej všetkých 
príjemne očarí a  prenesie 
do  rozprávky, kde dobro 
vyhráva a zlo je spravodli-

vo potrestané. Príďte v pia-
tok 2. decembra o 18.00 h 
do MsKS zapozerať sa a za-
počúvať do  príbehu lásky, 
ktorá je silnejšia než smrť. 
Muzikál Perinbaba je urče-
ný všetkým vekovým ka-
tegóriám. Vstupenky zakú-
pite v MsKS, Informačnom 
centre alebo cez Maxiticket.

Všetkým deťom s rados-
ťou oznamujeme, že tento 
rok sa konečne po  dvoch 
rokoch opäť budú môcť 
stretnúť s Mikulášom, kto-
rý príde za  nimi na  naše 
Námestie Ľ. Štúra v ponde-
lok 5. decembra o 16.15 h. 
Prichystajte si básničky, 
pesničky, na každého čaká 
odmena. 

Decembrový mráz prí-
du do nášho mesta v piatok 
9. decembra o 19.00 h ro-
zohnať svojimi vtipmi Sil-
né Reči stand up comedy 
show. V Mestskom kultúr-
nom stredisku svoje autor-
ské „stand-upy“ predvedú 
komici Matej Adámy, Jakub 
Gulík, Martin Hatala a Mi-

chael Szatmary. Vstupenky 
zakúpite na: listky.silnereci.
sk / e - 13447 / silne - reci 
- v  -  banovciach - nad - 
bebravou. Vstup na show je 
až od 15 rokov.

Milovníci šlágrových hi-
tov si prídu na svoje v ne-
deľu 11. decembra o 16.00 
h, kedy sa bude v  MsKS 
konať koncert Ľudovíta 
Kašubu a  Martiny Krei-
bich. Ľudovít Kašuba so 
speváčkou Martinou Krei-
bich ako duo momentálne 
patria medzi popredných 

interpretov šlágrových hi-
tov. Ich piesne majú na yo-
utube niekoľko miliónov 
zhliadnutí a stali sa hitmi. 

Predpredaj  vstupeniek 
v  MsKS, v  Informačnom 
centre, tel. č: 0948 274 743, 
038 760 30 16.

FK Kassandra premie-
ta vo štvrtok 15. decembra 
o 19.00 h v Žive - film Na-
slepo, s vianočnou tombo-
lou. Film je prekvapenie, iba 
Anton vie, čo sa bude pre-
mietať. Každý, kto prinesie 
niečo do  tomboly, neplatí 
vstupné.

18. ročník tradičného 
festivalu mladých pre mla-
dých s názvom Kračúň sa 
uskutoční v sobotu 17. de-
cembra od  14.00-21.00 h 
v  priestoroch Základnej 
umeleckej školy D. Kar-
doša. Cieľom je podporiť 
vzťah mladých ľudí z  Bá-
noviec nad Bebravou, oko-
litých miest i z iných kútov 
Slovenska ku kultúre pros-
tredníctvom obnovenia di-
vadelného festivalu Kračúň 
2022 a  prezentácia tvorby 
mladých talentovaných ľudí 
zo Slovenska v divadle, tan-
ci i hudbe. 

Tento rok sa môžeme 
tešiť na  mimoriadne se-
demdňové Bánovské via-
nočné trhy, ktoré sa budú 
konať od 15. – 22. decem-
bra od 12.00-19.00 h. Náv-
števníkov čakajú remeselné 
výrobky, kulinárske lahôd-
ky - či už tradičné, alebo 
netradičné a nesmie chýbať 
ani punč. Ak ste z Bánoviec 
alebo z regiónu a chcete sa 
na  trhoch zúčastniť ako 
tvorca, remeselník alebo 
predajca, príďte odprezento-
vať svoju tvorbu. Všetky in-
formácie nájdete na stránke 
www.jarmok.kulturabn.sk, 
alebo vám ich radi poskyt-
nú v Mestskom kultúrnom 
stredisku a na tel. č. 038/760 
30 16 a 0948 274 743. 

Okrem týchto podu-
jatí budú v  MsKS prebie-
hať aj vianočné vystúpenia 
bánovských súkromných 
ZUŠ, a  tiež sa môžete tešiť 
aj na  predvianočné tvorivé 
dielne, o termínoch vás bu-
deme informovať už čoskoro. 

Lenka Karasová

Posledný mesiac v tomto roku sa konečne začína podobať na časy pred pandémiou. Mestské kultúrne stredisko v Bánovciach nad Bebra-
vou ponúka v decembri zaujímavé podujatia pre deti aj dospelých, milovníkov štvornohých chlpáčov či dobrého filmu, ale aj dobrého 

humoru. Nebude chýbať ani tradičný festival mladých pre mladých s názvom Kračúň a Bánovské vianočné trhy. Veríme, že si každý príde 
na svoje a všetci si tak kultúrne a spoločensky užijeme predvianočný čas. 
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Suveníry 
V  Informačnom centre 
na Námestí Ľ. Štúra okrem 
informačných služieb a kopí-
rovania, nájdete ponuku zau-
jímavých kníh a suvenírov.

občianska
riadková inzercia

SMS

Viac info a cenník: 
www.kulturabn.sk/
riadkova-inzercia

SMS platbu (BNN, ALL) aktuálne 
nie je možné uskutočniť prostredníctvom 

mobilného operátora O2 (Tesco mobile a Radosť)

0948 297 151
obchod@kulturabn.sk

SMS platbu sprostredkuje spoločnosť KOVALMEDIA

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Strechy, krovy, montáž, výmena, plechové, škridľové, 
hydroizolácie zatekajúcich striech, výmena rín, zateplenie 
domov, nátery brizolitových fasád. Tel. č.: 0948 107 877.

OPRAVA CHLADNIČIEK. Diagnostika zdarma, výkup 
a predaj renovovaných. Ponuka fb.com/ppelektronika 
0944 070 007.

Opravy, údržby a obnovy starších domov, výmena 
korýtok, oplechovania komínov, krajové a záveterné 
lišty, výmena rín, klampiarske práce, ohýbanie ple-
chov. Tel. č.: 0944 091 085.

Sme malá rodinná firma prevádzame zatepľovanie do-
mov, fasády a murárske práce. Tel. kontakt 0918 714 487.

na facebooku 


